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Protokół nr XV/2025 

z Sesji Rady Gminy Gizałki, która odbyła się 

27 maja 2025 r. 

w sali Gminnego Centrum Kultury w Tomicach 

 

W sesji Rady Gminy Gizałki udział wzięło 12 radnych, co stanowi 80,00% ustawowego składu 

Rady Gminy. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Ponadto w sesji udział 

wzięli zaproszeni goście:  

Wójt – Robert Łoza 

Sekretarz – Łukasz Osman 

Skarbnik – Donata Potocka 

p.o. Nadleśniczego Nadleśnictwa Grodziec – Arkadiusz Matuszewski 

oraz sołtysi - listy obecności stanowią załączniki nr 2 i 3 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Jacek Dąbrowski dokonał otwarcia posiedzenia o godzinie 16:00 

witając wszystkich obecnych na sali posiedzeń.  

Następnie poprosił o zalogowanie się do systemu i stwierdził kworum sesji (12 radnych). 

PORZĄDEK OBRAD XV SESJI RADY GMINY GIZAŁKI 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z XIII i XIV Sesji Rady Gminy Gizałki. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Nadleśnictwa Grodziec o działalności w roku 2024 oraz planach na rok 

2025 na terenie gminy Gizałki. 

6. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2024 rok. 

7. Sprawozdanie z działalności GOPS w Gizałkach za rok 2024 oraz wykaz potrzeb na rok  

2025. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

1) w sprawie przeznaczenia środków finansowych na pomoc zdrowotną dla 

nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej, rodzajów świadczeń oraz 

warunków i sposobu ich przyznawania; 

2) w sprawie zmiany planu budżetu na rok 2025; 

3) w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gizałki na lata 2025-

2033. 

9. Interpelacje i zapytania radnych.   

10. Informacje i wolne wnioski. 

11. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego porządku obrad.  

Radni nie mieli pytań. 

Przy 12 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy 

przyjęła porządek obrad. Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

PUNKT 3 – PRZYJĘCIE PROTOKOŁÓW Z XIII i XIV SESJI RADY GMINY 

GIZAŁKI  

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do protokołów.  

Radni nie mieli pytań. 



2 

 

Przy 12 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy 

przyjęła protokół z XIII Sesji Rady Gminy Gizałki. 

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

Przy 12 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy 

przyjęła protokół z XIV Sesji Rady Gminy Gizałki. 

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

PUNKT 4 – SPRAWOZDANIE WÓJTA Z DZIAŁALNOŚCI W OKRESIE 

MIĘDZYSESYJNYM 

Przewodniczący Rady udzielił głosu wójtowi.  

Wójt powiedział, że w okresie międzysesyjnym w sprawach związanych z funkcjonowaniem 

gminy oraz bezpośrednio z działalnością wójta i wykonywaniem uchwał Rady, podjął szereg 

działań i czynności, które szczegółowo przedstawił w swoim sprawozdaniu. Chciałby 

nadmienić tylko kilka tematów, które jego  zdaniem są najistotniejsze. Warto poinformować 

osoby, które słuchają i oglądają dzisiejszą transmisję. 

Uczestniczył kilkukrotnie w Radzie rozbudowy Szkoły Podstawowej w Tomicach. Inwestycja 

ta jest prowadzona od zeszłego roku. Wszystkie prace przebiegają planowo i terminowo. Nie 

ma większych problemów. Jeśli występują jakieś problemy związane z koniecznością zamiany 

np. materiałów budowlanych lub konstrukcji wynikają one w przypadku tej szkoły z budową 

samego obiektu. Pierwotnie obiekt był wykonany nie do końca zgodnie z projektem 

budowlanymObecnie wszystko przebiega dobrze i prawdopodobnie inwestycja zostanie 

zakończona terminowo. Wiąże się to również z tym, że gmina nie będzie miała jakiś bardzo 

dużych zwiększeń środków finansowych, poza jednym przypadkiem, który dotyczył 

konstrukcji starego obiektu szkoły. Konieczna była zmiana konstrukcji jednej ze ścian i jest to 

dodatkowa praca budowlana, za którą gmina będzie musiała zapłacić.  

Ponadto podpisał umowę na modernizację oświetlenia ulicznego w Gizałkach na ul. Słonecznej 

i Szkolnej. Termin realizacji tej inwestycji to 18 czerwca. Prawdopodobnie w niedługim czasie 

wykonawca wejdzie na inwestycję i oświetlenie zostanie zmodernizowane. Lampy, które są 

obecnie założone będą zastąpione lampami typu LED, takimi jakie są na ul. Wodnej. 

Dodał, że ponadto na inwestycję wszedł kolejny wykonawca, który będzie realizował dla naszej 

gminy program ,,Rozświetlamy Polskę”. Wymienianych będzie 420 opraw konwencjonalnych 

na oprawy typu LED. Pierwsze trzy miejscowości już zostały objęte realizacją tej inwestycji, 

w tej chwili są kolejne. Jeśli wszystko pójdzie dobrze to prawdopodobnie do końca czerwca 

wszystkie oprawy sodowe zostaną zamienione na oprawy typu LED. Będzie się to  wiązało 

z oszczędnościami energii. W niektórych przypadkach uda się dodatkowo doświetlić miejsca 

bardzo niebezpieczne, które wcześniej nie były wyposażone w oświetlenie uliczne. 

Dodał, że uczestniczył również w wideokonferencji organizowanej przez Wielkopolski Urząd 

Wojewódzki w Poznaniu w sprawie zarządzania kryzysowego. Była to bardzo ważna 

wideokonferencja, podczas której prowadzone były rozmowy  na temat zarządzania 

kryzysowego i obrony ludności. Konsekwencją tej wideokonferencji jest organizowanie 

w najbliższych tygodniach szkoleń dla wójtów, burmistrzów i prezydentów z zakresu ochrony 

ludności i obrony cywilnej. Również wójt będzie w nim uczestniczył. Szkolenie to będzie 

trwało trzy dni. Podczas szkolenia uczestnicy będą uczyć się przede wszystkim zarządzania 

zasobami ludzkimi w sytuacjach kryzysowych. 

Ponadto podpisał umowę na budowę żłobka w Gizałkach. Obecnie inwestycja ta jest w trakcie 

realizacji. Wykonane są fundamenty pod obiekt i budowane mury. Cała inwestycja przebiega 

planowo. Na razie wykonawca nie zgłaszał żadnych istotnych problemów co do realizacji tej 
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inwestycji. 

Brał również udział w czynnościach kontrolnych prowadzonych przez Urząd Marszałkowski 

z Poznania, na zadaniu drogowym w miejscowości Ruda Wieczyńska. Kontrola ta przebiegała 

bardzo dobrze, nie stwierdzono żadnych uchybień. W ślad za tym po długim czasie oczekiwania 

gmina otrzymała dotację, która była przyznana w zeszłym roku. Do budżetu gminy dotacja ta 

wpłynęła w roku bieżącym.  

Ponadto brał udział w spotkaniu w sprawie konsultacji Strategii Rozwoju Gminy Gizałki.  

Dokument ten został przygotowany i w dniu dzisiejszym został przesłany do Urzędu Gminy 

gotowy projekt strategii. W najbliższym czasie będzie można procedować ten dokument 

i uchwalić go w formie uchwały Rady Gminy. Na kolejnej sesji zostanie zaproponowany 

odpowiedni projekt uchwały.  

Uczestniczył również w spotkaniu dotyczącym budowy światłowodów na terenie czterech 

sołectw: Dziewiń, Białobłoty, Orlina i Krzyżówka. Te cztery miejscowości zostaną jako 

pierwsze objęte kolejnym etapem budowy linii światłowodowych. Obecnie realizowany jest 

etap uzgadniania dokumentacji projektowych. 

Odbył również kilka spotkań z przedstawicielami firm, które zajmują się m.in. organizacją 

spółdzielni energetycznych dla gmin. Brał udział w  przynajmniej 4 takich spotkaniach. 

W jednym z nich uczestniczyli radni gminy. Wspólnie podjęto decyzję, że podjęte zostaną 

starania w celu utworzenia takiej spółdzielni energetycznej w naszej gminie do końca bieżącego 

roku. Dzięki temu gmina będzie ponosiła niższe koszty za energię elektryczną. Nie będą 

płacone tzw. opłaty przesyłowe i energia wytworzona w odnawialnych źródłach energii 

rozliczana będzie na wszystkie obiekty, które będą włączone do tej spółdzielni. W krótkim 

czasie konieczne będzie rozbudowanie instalacji, która będzie wytwarzać energię elektryczną 

ze źródeł odnawialnych.  Prawdopodobnie  będzie to instalacja fotowoltaiczna, ewentualnie 

wiatrak. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do sprawozdania. 

Radni nie mieli pytań. 

PUNKT 5 – INFORMACJA NADLEŚNICTWA GRODZIEC O DZIAŁALNOŚCI 

W ROKU 2024 ORAZ PLANACH NA ROK 2025 NA TERENIE GMINY GIZAŁKI 

P.o. Nadleśniczego pan Arkadiusz Matuszewski przedstawił działalność Nadleśnictwa 

Grodziec na terenie Gminy Gizałki w roku 2024 oraz plany na 2025 rok. 

Prezentacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Przewodniczący Rady podziękował nadleśniczemu za przedstawienie prezentacji. Następnie 

zapytał, czy radni mają pytania. 

Radny Zbigniew Bachorski zapytał, jak wygląda współpraca. Chodzi o drogi dojazdowe, np. 

łączniki tj. Młynik. Do drogi wojewódzkiej jest 300 metrów. Są tam  lasy prywatne 

i państwowe. Czy jest jakaś szansa, czy to trzeba napisać, czy ustalić  z wójtem. 

P.o. Nadleśniczego pan Arkadiusz Matuszewski powiedział, że pewne działania w kierunku 

niektórych dróg są robione. Wspólne inwestycje są robione na gminach, ale trzeba to planować 

z pewną perspektywą czasową. Nie można wymyślić sobie inwestycji w tym roku. 

Nadleśnictwo działa na podobnej zasadzie co gmina. Obecnie ustalany jest budżet na kolejny 

rok. Jakiekolwiek rozmowy muszą być zaczynane dużo wcześniej.  
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Radny Zbigniew Bachorski powiedział, że zgadza się. Zapytał, czy trzeba napisać wniosek 

do wójta, bo to są dwa krótkie odcinki. 

P.o. Nadleśniczego pan Arkadiusz Matuszewski powiedział, że trzeba zacząć przede 

wszystkim od rozmów. Musi to być z pewnej strony zasadne dla nadleśnictwa. Dodał, że też 

korzystają z tych dojazdów i rozumieją potrzeby. Takie inwestycje odbywały się już. 

Z gminami Grodziec i Rzgów mają wspólny projekt. Powiedział, że są otwarci na wszelkie 

działania.  

Radny Zbigniew Bachorski zapytał, czy ma złożyć wniosek do nadleśnictwa czy do wójta 

z informacją, o które odcinki dróg chodzi.  

P.o. Nadleśniczego pan Arkadiusz Matuszewski powiedział, że rozmowy powinny być 

przeprowadzane z wójtem. Należy przemyśleć czego miałoby to dotyczyć i wtedy  można 

rozmawiać, czy nadleśnictwo będzie brało w tym udział czy też nie. Wszystkie wnioski są 

opiniowane przez dyrektora i nadleśnictwo otrzymuje od niego zgodę na finansowanie.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze pytania.  

Wójt powiedział, że gmina Gizałki złożyła wniosek o wsparcie finansowe budowy drogi 

w miejscowości Studzianka. Takie środki próbuje pozyskać we współpracy z Nadleśnictwem 

Grodziec. Odpowiednie dokumenty zostały już przekazane i obecnie gmina oczekuje na 

rozpatrzenie wniosku. Jest to droga bardzo ważna ze względu nie tylko na komunikację 

mieszkańców, ale również dla gospodarki leśnej, ponieważ łączy ona duże kompleksy leśne. 

W miejscach tych miał miejsce bardzo duży pożar lasów. Tamte lasy wymagają szczególnej 

pielęgnacji. W bliskim sąsiedztwie tej drogi znajduje się zbiornik przeciwpożarowy, który ma 

również bardzo duże znaczenie dla Lasów Państwowych.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze pytania.  

Radni nie mieli pytań.  

Przewodniczący Rady podziękował Nadleśniczemu za przybycie na dzisiejszą sesję i za 

przedstawienie prezentacji. Dodał, że Nadleśnictwo Grodziec jest znaczącą częścią gminy 

Gizałki. Podziękował za przybliżenie tej tematyki.  

PUNKT 6 - OCENA ZASOBÓW POMOCY SPOŁECZNEJ ZA 2024 ROK ORAZ 

PUNKT 7 - SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI GOPS W GIZAŁKACH ZA ROK 

2024 ORAZ WYKAZ POTRZEB NA ROK 2025 

Przewodniczący Rady powiedział, że materiały dotyczące tego punktu znajdują się 

w materiałach sesyjnych. Wczoraj na komisji łączonej Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej szeroko omówiła tematykę. Zapytał, czy radni mają pytania do tych punktów. 

Radni nie mieli pytań.  

Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za 2024 rok oraz Sprawozdanie z działalności GOPS 

w Gizałkach za rok 2024 oraz wykaz potrzeb na rok 2025 stanowią załączniki 8 i 9 do 

protokołu. 

PUNKT 8 - ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ 
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Uchwała nr XV/79/2025 Rady Gminy Gizałki z dnia 27 maja 2025 r. w sprawie 

przeznaczenia środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli korzystających 

z opieki zdrowotnej, rodzajów świadczeń oraz warunków i sposobu ich przyznawania 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jakieś pytania do projektu uchwały. 

Radni nie mieli pytań.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Przy 12 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz  „wstrzymujących się” Rada Gminy podjęła 

uchwałę nr XV/79/2025 w sprawie przeznaczenia środków finansowych na pomoc zdrowotną 

dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej, rodzajów świadczeń oraz warunków 

i sposobu ich przyznawania, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Uchwała nr XV/80/2025 Rady Gminy Gizałki z dnia 27 maja 2025 r. w sprawie zmiany 

planu budżetu na rok 2025 

Przewodniczący Rady zapytał, czy wójt chciałby zabrać głos.  

Wójt powiedział, że uchwała dotycząca zmiany budżetu gminy Gizałki nie jest może zbyt 

obszerna, ale zawiera kilka istotnych elementów, które uważa, że powinien przedstawić. 

Jeden z nich to zwiększenie środków finansowych po stronie dochodów dla gminy, które 

pozyskano na budowę i przebudowę dróg gminnych. Mowa o czterech drogach, które w tej 

chwili są budowane. Dotacja ta zostanie zwiększona o kwotę 121.597,04 zł. Z uwagi na to, że 

w trakcie przebudowy drogi w miejscowości Ruda Wieczyńska, natknięto się na sieci 

teletechniczne, które były umiejscowione nie tak głęboko, jak to powinno być zrobione. 

W związku z tym konieczne jest przebudowanie tej sieci i wykonanie dokumentacji 

projektowej. To wszystko kosztowało ponad 121.000 zł i gmina wystąpiła o zwiększenie kwoty 

dotacji. Wniosek został rozpatrzony pozytywnie i taką kwotę gmina otrzyma.  

Zwiększany jest również plan dochodów o dotację Samorządu Województwa Wielkopolskiego 

na przebudowę dróg dojazdowych do gruntów rolnych w kwocie 151.500,00 zł. Dotacja ta 

została przyznana na budowę drogi w miejscowości Studzianka. Ponadto gmina wystąpiła 

o wsparcie finansowe do Nadleśnictwa Grodziec i ma nadzieję, że zostanie ono przyznane.  

Ponadto na planowaną budowę drogi w miejscowości Studzianka zabezpieczany jest wkład 

własny w kwocie 1.000.000,00 zł, który udało się wygospodarować z zeszłorocznych środków.  

Po zabezpieczeniu środków możliwe będzie rozpisanie przetargu i ustalenie wartości zadania 

po postępowaniu przetargowym. 

Zwiększane są również środki na opłacenie pobytu mieszkańców gminy w Domu Pomocy 

Społecznej w kwocie 17.000 zł. 

Ponadto plan wydatków zwiększany jest na bardzo istotne zadanie tj. na stypendia 

motywacyjne dla uczniów. Wiąże się to z nowym regulaminem przyznawania stypendiów. 

Wsparcie to może otrzymać nie tylko wybitny sportowiec i artysta, ale również uczniowie, 

którzy będą mieli bardzo dobre wyniki w nauce. Potrzebne jest zwiększenie środków o kwotę 

14.000 zł. W sumie do dyspozycji będzie kwota 22.000 zł. 

Zwiększany jest również plan wydatków na opłacenie pobytu dzieci w pieczy zastępczej. To 

bardzo poważna sprawa. W tej chwili w pieczy zastępczej jest czwórka dzieci. Koszt takiego 

pobytu to kwota 68.000 zł. 
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Plan wydatków zwiększa się o środki na zatrudnienie pracowników sezonowych w kwocie 

12.000 zł. Środki te będą potrzebne na zatrudnienie po odbyciu przez te osoby stażu bądź robót 

publicznych. Zgodnie z regulaminem taka osoba powinna być zatrudniona na przynajmniej 

jeden miesiąc po odbyciu trzymiesięcznego stażu lub robót publicznych.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do projektu uchwały. 

Radny Zbigniew Bachorski zapytał o budowę drogi w m. Studzianka. Zapytał jaki to odcinek. 

Dodał, że na tą chwilę gmina ma tylko 15% dofinansowania. 

Wójt odpowiedział, że jest to odcinek 999 m.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze pytania do projektu uchwały. 

Radni nie mieli pytań.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Przy 12 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz  „wstrzymujących się” Rada Gminy podjęła 

uchwałę nr XV/80/2025 w sprawie zmiany planu budżetu na rok 2025, która stanowi załącznik 

nr 12 do protokołu. 

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Uchwała nr XV/81/2025 Rady Gminy Gizałki z dnia 27 maja 2025 r. w sprawie zmian do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gizałki na lata 2025 - 2033 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do projektu uchwały. 

Radni nie mieli pytań.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Przy 12 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz  „wstrzymujących się” Rada Gminy podjęła 

uchwałę nr XV/81/2025 w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gizałki 

na lata 2025 - 2033, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

PUNKT 9 – INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH  

Przewodniczący Rady zapytał wójta, czy wpłynęły interpelacje lub zapytania. 

Wójt odpowiedział, że wpłynęło kilka interpelacji oraz wniosków. Nie były one omawiane na 

ostatniej sesji, ponieważ była to sesja nadzwyczajna.  

Pierwszy wniosek złożyła radna Beata Lewicz z prośbą o usunięcie, wycinkę zadrzewień przy 

drodze gminnej miejscowości Ruda Wieczyńska. Krzewy niewymagające pozwolenia i drzewa 

o małej średnicy zostały usunięte, natomiast pozostałe drzewa jeszcze nie. Gmina będzie 

występować do Starostwa Powiatowego o wydanie odpowiednich zezwoleń. Myśli, że 

w krótkim czasie zostanie to wykonane, jeżeli starostwo rozpatrzy wniosek pozytywnie. 

Drzewa są zdrowe i pewnie będzie trzeba ich przekonywać, aby otrzymać takie pozwolenie.  

Kolejny wniosek dotyczył prośby o zasypanie dziur w drodze z tłucznia z Rudy Wieczyńskiej 

w kierunku na Łęg. Droga ta została naprawiona w zeszłym tygodniu.  

Ponadto kolejny wniosek dotyczył zabezpieczenia finansowego i dialogu z wykonawcą w celu 

pozyskania destruktu na budowę drogi w miejscowości Ruda Wieczyńska. To, co udało się 

pozyskać przy rozbiórce drogi zostało zgromadzone. Nie jest tego aż tak dużo, ponieważ 
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niektóre pobocza musiały być wykonane z destruktu. Jeśli zabraknie, to gmina będzie starała 

się wykonać to z własnych materiałów i z własnych środków finansowych. 

Ponadto wpłynęła interpelacja od radnego Zbigniewa Bachorskiego. Tak naprawdę pismo to 

nie jest interpelacją, tylko wnioskiem. Dotyczy on drogi powiatowej relacji Tomice-Wierzchy. 

Chodzi w nim o usunięcie drzew, krzewów i ustalenie przebiegu drogi. Wniosek ten został 

wysłany do Zarządu Dróg  Powiatowych, ponieważ jest to kwestią powiatu. Nie jest to 

interpelacja, ponieważ interpelacja powinna dotyczyć bezpośrednio spraw związanych z 

funkcjonowaniem gminy. 

Kolejna interpelacja dotyczy przebudowy drogi w miejscowości Tomice-Młynik. Udzielono 

odpowiedź, że podpisano umowę na wykonanie dokumentacji projektowej. Dokumentacja ta 

zgodnie z umową powinna być wykonana do końca lipca. Jeśli wszystko pójdzie dobrze, to tak 

to się stanie. 

Kolejna interpelacja radnego dotyczy naprawy drogi w miejscowości Czołnochów łączącej 

drogę wojewódzką nr 442 z drogą powiatową. Zostało to już wykonane. Obecnie jest tam 

bardzo intensywny ruch pojazdów, który jest związany z przebudową mostu w miejscowości 

Nowa Wieś. Prawdopodobnie będzie trzeba zlecić kolejne prace, ponieważ to co zostało 

zrobione nie będzie na pewno wystarczające. Droga jest w złym stanie technicznym 

i prawdopodobnie będzie się psuła na skutek tak intensywnego ruchu pojazdów, jaki odbywa 

tam się.  

Ponadto  radny Bachorski złożył wniosek, który dotyczy jego współpracy jako 

przewodniczącego Komisji Oświaty z Urzędem Gminy w sprawach związanych z oświatą 

i pomocą społeczną. Udzielono odpowiedzi, że urząd jest jak najbardziej za tym, aby 

współpracować, tylko trzeba się czasami zainteresować jakimś tematem. Jeśli takowe 

zainteresowanie będzie, to na pewno odpowiednie dokumenty zostaną udostępnione i nie 

będzie większych problemów.  

Ostatni wniosek został złożony przez radnego Zbigniewa Kaczmarka. Dotyczy on oświetlenia 

w miejscowości Gizałki. Temat ten musi być rozpatrzony, ponieważ jest dość skomplikowany. 

Dotyczy on częściowo drogi gminnej i częściowo terenów rekreacyjnych. Dopiero po głębszej 

analizie wniosku zostanie udzielona odpowiedź. Wniosek jest z tego tygodnia, więc sądzi, że 

w przyszłym tygodniu odpowiedź zostanie udzielona.  

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają interpelacje lub zapytania.  

Radna Beata Lewicz powiedziała, że  na drodze do Wronowa zostało coś częściowo zrobione, 

ale jest tam bardzo dużo krzewów. Mieszkańcy jej alarmują, że krzewy te przeszkadzają 

i wchodzą już na jezdnię.  

Wójt odpowiedział, że jeśli chodzi o krzewy rosnące na poboczach dróg to są one poważnym 

problemem, ponieważ jest ich bardzo dużo. W gminie jest ponad 100 km dróg gminnych. Tam 

gdzie faktycznie jest jakieś zagrożenie bezpieczeństwa to są one wycinane, ale nie zawsze jest 

to możliwe. Została zakupiona kosiarka z wysięgnikiem do traktora, która w pewnym sensie 

załatwia sprawę, ale nie do końca. Bardzo często jest tak, że  właściciele przyległych gruntów, 

na których znajdują się drzewa, nie wycinają ich, a gmina za bardzo nie może ich usunąć, 

ponieważ nie jest to własnością gminy. Gmina wielokrotnie apeluje do mieszkańców 

o usuwanie z poboczy dróg drzew, ponieważ one nie tylko przeszkadzają i utrudniają 

widoczność, ale powodują uszkodzenia nawierzchni drogi przez korzenie. Jest z tym poważny 

problem. Gminie udało się pozyskać środki na zatrudnienie trzech pracowników, którzy będą  

oddelegowani do usuwania krzewów i drzew z poboczy dróg. Pewnie to nie wystarczy, ale jakiś 
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krok będzie wykonany. Dodał, że jest bardzo duży problem z pozyskaniem pracowników, 

którzy chcieliby pracować przy tego typu pracach. Zgłaszają się ludzie, ale mają oni raczej inne 

preferencje co do sposobu wykonywania pracy. Powiedział, że gmina postara się to wykonać, 

ale najlepiej byłoby, aby każdy wycinał krzewy przy swoich gruntach.  Wtedy pracownicy 

gminy mieliby dużo mniej pracy i wszystko wyglądałoby inaczej.  

Radna Beata Lewicz powiedziała, że jest to droga gminna i rów przydrożny. To należy do 

obowiązków gminy. Nie należy to do obowiązku osoby posiadającej grunt, bo nie jest to rów 

melioracyjny, tylko przydrożny.  

Wójt odpowiedział, że to nie jest tak, że rów przydrożny jest własnością gminy. Wiele rowów 

przydrożnych nie jest własnością gminy. Własnością gminy jest droga i pobocze drogi. 

W niektórych przypadkach działki są tak szerokie, że w skład działki gminnej wchodzą również 

rowy przydrożne i melioracyjne. Bardzo często jest tak, że to są grunty nie należące do gminy. 

Przykładem jest droga relacji Wierzchy-Wronów. To co jest w pasie drogowym zostało wycięte. 

Pozostałe krzewy i drzewa zostały. Jest to własnością osób prywatnych, które były proszone 

o ich wycięcie. Kilka osób zrobiły to, ale są też osoby, które nigdy tego nie zrobiły. Różne są 

sytuacje.  

Radna Beata Lewicz powiedziała, że przejrzała na geoportalu jak wyglądają te granice i ten 

rów jest w granicy. To jest pobocze drogi i właściciele gruntów nie mają nic do tego. Ponadto 

powiedziała, że zgłaszała do gminy Czermin, że w Rudzie Wieczyńskiej zarwany jest przepust 

na kanale Oborskim, który w tej części należy do gminy Czermin. Zgłaszali to jej rolnicy 

mający tam ziemię. Ci rolnicy płacą podatki do gminy Czermin i chcą, aby zostało to 

naprawione. Poprosiła, aby gmina monitorowała ten temat.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze jakiejś interpelacje lub zapytania. 

Radny Zbigniew Bachorski powiedział, że prosiłby o wycięcie drzew przy drodze z Tomic na 

Młynik i wyrównanie poboczy. Dodał, że dzisiaj przejeżdżał przez sołectwo Kolonia Obory 

i pobocza są tam bardzo dobrze wyrównane. Ponadto powiedział, że prosiłby o wyrównanie, 

uzupełnienie drogi, ul. Ogrodowej. Dodał, że ostatnio pojawiły się na Facebookach jakieś 

niedomówienia i kilka spraw trzeba wytłumaczyć. Powiedział, że chce wytłumaczyć, że nie 

jestem przeciwnikiem remontu czy budowy tej drogi. Tylko zawsze głosuje, od 15 lat za każdą 

drogą. Tylko ważna jest kolejność dróg. Dodał, że ktoś robi wpisy i bardzo piękne zdjęcia, że 

są duże kałuże, jakby nie wiadomo co się miało stać. Wpisy o wynagrodzeniach, że Bachorski  

zarabia 15.000,00 zł czy ponad na rok. To kwota wynagrodzenia wszystkich radnych. To też 

trzeba wyjaśnić. Powiedział, że wójt zarabia 250.000,00 zł brutto na rękę. 

Przewodniczący Rady poprosił, aby radny przeszedł do rzeczy.  

Radny Zbigniew Bachorski powiedział, że pewne rzeczy trzeba wyjaśnić. Dodał, że niektórzy 

żyją w niepewności, bo wstyd. Nie wie, czy się odnosi do tej drogi. Będzie pytanie, czy ta droga 

będzie robiona w pierwszej kolejności, czy na końcu. Dodał, że zada na końcu wójtowi pytanie. 

To jest bardzo ważne, bo jest też takie doniesienie, że ta droga jest dojazdowa do czterech 

podmiotów gospodarczych, jest małym objazdem drogi wojewódzkiej. Pierwszy raz to słyszy. 

Zapytał, czy wójt słyszał o tym, że ta droga jest objazdem drogi. Bo on nie. Powiedział, że 

trzeba to wyjaśnić, bo ktoś mówi półprawdy. 
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Przewodniczący Rady powiedział, że to nie jest miejsce do wyjaśniania komentarzy, które 

pojawiają się w portalach społecznościowych.  

Radny Zbigniew Bachorski zapytał, w której kolejności będzie robiona droga, bo jest projekt 

robiony na drugą ulicę. Dodał, że ktoś manipuluje lub próbuje wymusić. Powiedział, że radni 

podejmą decyzję. Uważa, że wolałbym te wszystkie drogi poświęcić i zrobić salę gimnastyczną 

dla dzieci, bo jego zdaniem jest ważniejsza niż ten odcinek drogi. Wszystko jest ważne, tylko 

trzeba zawsze wybrać ważniejsze. A w gminie jest polityka. Kto ma znajomości u wójta, jest 

w wielkim kolegium, może sobie manipulować i w pierwszej kolejności ma robione. Zapytał, 

w jakiej kolejności będą robione drogi, czy najpierw droga na Młyniku czy droga Ogrodowa, 

bo w tym roku powstaną projekty. 

Wójt odpowiedział, że jeśli ktoś uprawia politykę, to ewidentnie radny Bachorski, który 

sugeruje pewne rzeczy, których wójt nie wykonuje. Jeśli jakąkolwiek inwestycję wójt 

proponuje, to najpierw uzgadnia to z Radą i radni głosują. Jeśli propozycja nie zostanie 

przegłosowana przez radnych to nie będzie realizowana. O tym wszyscy wiedzą. Natomiast 

radny próbuje wymusić jakiekolwiek deklaracje, których wójt nie złoży. Rada zadecyduje 

o tym, czy określona droga będzie robiona w pierwszej, drugiej, piątej czy pięćdziesiątej 

kolejności. Wójt tego nie wie i prosi, aby nie wymuszać takich deklaracji. Dodał, że 

sformułowania radnego są w ogóle bezpodstawne. Nie jest to tak, jak radny tłumaczy. To,  że 

radny czegoś nie potrafi załatwić lub zrobić, to nie jest to wina wójta ani innych. To jest wina 

radnego. Wynika to ze sposobu postępowania i zachowywania się. Przykładem jest dzień 

dzisiejszy. Jakiś wpis internetowy radny komentuje na Sesji Rady Gminy. Widocznie ktoś tak 

myślał i tak napisał lub powiedział. Wójt tego nie wie, ale jeśli tak zrobił, to radny powinien 

zapytać, dlaczego jest tak, a nie inaczej. A nie wychodzić z tym na Sesji Rady Gminy, jakby to 

był koniec świata i nie wiadomo co. Nie ma to większego znaczenia. Dodał, że radny doskonale 

wie, że w funduszu sołectwa Tomice są zapisane określone środki na wykonanie dokumentacji 

projektowej. I jeśli tych środków wystarczy, to  one zostaną wykonane. To tyle i nic więcej wójt  

na ten temat nie powie. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze jakiejś interpelacje lub zapytania. 

Radny Zbigniew Bachorski powiedział, że jak w tamtym roku radni byli na objeździe 

sprawdzenia dróg, w której kolejności mają być zrobione, a plan nie został stworzony. Tylko 

jego zdaniem są znajomości. Dodał, że pracuje czy współpracuje z wójtem już 15 lat i to wójt 

pociąga za sznurki, a mówi że radni decydują. To wójt decyduje, które drogi będą. Radni są 

potrzebni, żeby to wykonać. Powiedział, że to wójt decyduje, czy Przewodniczący Rady jest 

odwołany, czy nie. Taka jest prawda, a wójt może mówić swoje. 

Przewodniczący Rady powiedział, że nie jest to miejsce do zabawy w takie komentarze. Na 

sesji Rady Gminy Gizałki prosi o konstruktywną rozmowę, a nie o jakieś osobiste odczucia 

radnego. Radni pełnią funkcje publiczne. Muszą być przygotowani na to, że mogą się pojawić 

w stosunku do ich osób komentarze, również te nieprzychylne. I na to radny powinien być 

przygotowany. Dodał, że odnosi wrażenie, że radny oczekuje wytłumaczenia, dlaczego pojawił 

się jakiś komentarz dotyczący jego osoby. 

Radny Zbigniew Bachorski powiedział, że jest na to przygotowany, więc nie potrzebuje 

żadnego usprawiedliwienia, tylko potrzebuje informacji, w jakiej kolejności będą robione 



10 

 

drogi. A ta kolejność nie jest ustalona. Zapytał, ile razy o to prosili. Powiedział, aby ustalić 

kolejność. Nie mówi, że ma być w tym roku, drugim, trzecim czy czwartym.  

Przewodniczący Rady powiedział, że radny oczekiwał od wójta i rady deklaracji ustanowienia 

harmonogramu realizowania inwestycji. Kilkukrotnie na komisjach była ta kwestia tłumaczona 

i wyjaśniano, że nie można tego uczynić, bo nie wiadomo jaki będzie stan budżetu i jakie będą 

dofinansowania. Deklaracja poszczególnej realizacji dróg byłaby deklaracją bez żadnego 

pokrycia. Dlatego nie można ustalić numerowo w jakiej kolejności będzie realizowana dana 

droga. Było to wielokrotnie dyskutowane i omawiane. 

Radny Zbigniew Bachorski zapytał, czy radni nie mogą, czy nie chcą. Bo to jest różnica. 

Dodał, że na Studziankę jest dofinansowanie 15%, droga jest budowana i też podniósł za tym 

rękę. Jak rada będzie chciała to może tylko po prostu nie chce, bo takie wygodnictwo. Tu się 

kogoś przekupi, tu się kogoś przeciągnie na swoją stronę, bo dostanie drogę. Dodał, że może 

wymienić, które drogi będą robione w przyszłości, bo to widać. Powiedział, że ma pytanie do 

wójta. Jeździ po Polsce i przy każdej gminie widać jak powiewa flaga biało-czerwona. Zapytał, 

kto decyduje o tym, że w naszej gminie flaga biało-czerwona nie jest cały rok zawieszona. 

Wójt odpowiedział, że flagi wywiesza się w odpowiednim momencie i z odpowiedniej okazji. 

Jeśli radny chce to może  wywiesić flagę i cały rok ją trzymać. Nie widzi żadnego problemu. 

W gminie wywiesza się flagi, gdy jest określona okazja tzn. święto narodowe czy państwowe.  

Radny Zbigniew Bachorski powiedział, że chciałby, aby flaga wisiała cały rok. Nie wie, 

w czym wójt widzi problem. Bo przy innych urzędach jest. 

Wójt odpowiedział, że nie widział, aby przy innych urzędach flagi wisiały cały rok. Flagę 

wywiesza się, aby uczcić określoną okazję.  Tak jak niektórzy twierdzą, że w różnych 

okolicznościach, jeśli jest jakiekolwiek święto czy rocznica powinno się włączać syreny 

strażackie. Zapytał, czy radny uważa to za właściwe, bo on nie. Wójt uważa, że syrena strażacka 

powinna obwieszczać zagrożenie lub sygnał związany z wszelakim zarządzaniem 

kryzysowym. To nie jest czas i miejsce. Uczcić można coś zupełnie w inny sposób, ale też 

niektórzy to robią. Jest to niewłaściwe, ponieważ  wystarczy, że będzie jakaś sytuacja np.  

wybuchnie wojna i syreny zostaną włączone, a ludzie będą myśleli, że pewnie znów rocznica 

jakiegoś powstania, wojny lub czegoś innego. To nie jest tak. Dodał, że flagi są wywieszane po 

to, aby uczcić określoną okoliczność. I to ma sens. Jeśli będzie wisiała przez cały rok to nie 

miałoby to najmniejszego sensu, bo ona po prostu będzie tam wisiała przez cały rok. To jest 

kwestia podejścia do sprawy. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze jakiejś interpelacje lub zapytania.  

Radni nie zgłaszali więcej interpelacji i zapytań.  

PUNKT 10 –INFORMACJE I WOLNE WNIOSKI 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni lub zaproszeni goście mają pytania.  

Radny Andrzej Kaczmarek  powiedział, że chciał podziękować za połatanie dziur w drodze, 

bo było ciężko tam przejechać.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze jakieś głosy w tym punkcie.   
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Radny Zbigniew Bachorski powiedział, że rozumie, że wójt zapisał wiosek o wyrównanie 

drogi Ogrodowej, bo jeszcze się ktoś utopi w tej kałuży. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania.   

Radni nie mieli pytań.  

Przewodniczący Rady powiedział, że chciałbym powiedzieć, że dzisiaj jest 27 maja. Jest to 

wyjątkowy dzień. 27 maja to Dzień Samorządu Terytorialnego. I korzystając z tej okazji 

chciałby bardzo podziękować: Panu Wójtowi, pracownikom Urzędu Gminy Gizałki, wszystkim 

radnym, sołtysom i Kołom Gospodyń Wiejskich, za służbę, obecność, zaangażowanie, 

poświęcenie na rzecz i dla dobra gminy i jej mieszkańców. Serdecznie dziękuje.  Chciałby 

życzyć przede wszystkim zdrowia, niegasnącej energii i motywacji do dalszego działania. 

Wszystkiego najlepszego! 

Następnie podziękował wszystkim za przybycie na obrady sesji. Z uwagi na wyczerpanie 

porządku zamknął obrady XV Sesji Rady Gminy Gizałki o godz. 17:07. 
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